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Algemene Beschouwingen Gemeentebelangen 2018. 
 

Voorzitter,   

GemeenteBelangen wil graag allereerst haar waardering uitspreken voor de ambtelijke organisatie. Met veel 

inzet en betrokkenheid is in het afgelopen jaar weer veel voor onze inwoners bereikt. Dank daarvoor! 

Graag brengen we een aantal belangrijke onderwerpen onder uw aandacht. 

 

Bestuurlijke vernieuwing. 

Na de verkiezingen is het thema “bestuurlijke vernieuwing” door een raadsbrede werkgroep voortvarend 

opgepakt. Het streven is gericht op een andere wijze van vergaderen en beleidsontwikkeling, waarbij we de 

inwoners, maatschappelijke organisaties en het bedrijfsleven nog directer betrekken. De Rond de 

Tafelgesprekken zien we als een goede manier om in goed overleg met alle betrokkenen tot een gezamenlijke 

belangenafweging te komen. GemeenteBelangen wil initiatieven van burgers, zoals “Mangs Bu-j te Bange”, nog 

meer de ruimte geven om te experimenteren met vormen van zeggenschap. Daarom komt GemeenteBelangen 

met een motie. 

 

Onderwijs. 

Goed en passend onderwijs is belangrijk voor de inwoners van Raalte. GemeenteBelangen wil daar vol op 

blijven inzetten. We streven er naar om in alle kernen onderwijsvoorzieningen zoveel mogelijk te behouden. 

Schooluitval moet worden tegen gegaan. Contacten en samenwerking tussen het onderwijs en het bedrijfsleven is 

van grote waarde. Het zorgt er voor dat de afstand tot de arbeidsmarkt wordt verkleind en afgestemd op de eisen 

die de huidige samenleving stelt. We hebben in de afgelopen jaren al vaker aandacht gevraagd voor dit 

vraaggestuurd onderwijs. Vraag: Kan het college aangeven welke vorderingen op dit gebied zijn gerealiseerd?  

We investeren veel in nieuwe, duurzame schoolgebouwen, die natuurlijk afgestemd zijn op het aantal leerlingen.  

Maar de afname van het aantal leerlingen levert ook leegstand van lokalen op. Vraag: Kan de wethouder ons 

vertellen hoe ze hiermee omgaat? 

 

Welzijn. 

Zorgen voor elkaar, inwoners betrekken en vrijwilligers ondersteunen, zijn belangrijke uitgangspunten voor 

GemeenteBelangen. We waarderen de inzet van vrijwilligers enorm. Door de participatiesamenleving wordt veel 

van de vrijwilliger gevraagd. Het zoeken van verbindingen tussen verenigingen en de inzet van actieve en 

betrokken inwoners moet actief gestimuleerd worden. Daarnaast vinden we het belangrijk dat voldoende 

ondersteuning wordt geboden bij het zoeken naar maatwerk/oplossingen voor knelpunten in het 

verenigingsleven. De meeste dorpen hebben wel een Plaatselijk Belang en soms is er ook een kernteam WMO-

Welzijn aanwezig. Om er voor te zorgen dat iedere kwetsbare inwoner laagdrempelig informatie krijgt over 

ontmoeten, wonen, zorg en welzijn is het belangrijk dat aan het werk van de kernteams meer bekendheid wordt 

gegeven. 

 

Sport. 

GemeenteBelangen vindt het belangrijk dat er voldoende aandacht is voor sport, bewegen en een gezonde 

leefstijl. Om daar nog  meer aandacht voor te vragen acht GemeenteBelangen het noodzakelijk om de oude uit 

2004/2005 daterende sportvisie te herzien. Samen met sportverenigingen, het onderwijs, maatschappelijke 

organisaties en inwoners dient er gewerkt te worden aan een meer eigentijdse sportvisie. Dit streven sluit aan bij 

programma 7 van het Raolter Akkoord. In de sportvisie zou  een bestemmingsreserve voor sportaccommodaties 

en sportattributen kunnen worden opgenomen. Hieruit zouden initiatieven kunnen worden gedekt voor de 

doorontwikkeling van de sport of het vitaler maken van de vereniging. GemeenteBelangen zal daartoe een motie 

indienen. 

Bij het bevorderen van een gezonde leefstijl moet ook aandacht zijn voor jongeren. Steeds vaker hoor je dat 

jongeren enkel nog thuis achter ipad of playstation zitten. Tevens vinden we dat sportaccommodaties prima 

kunnen bijspringen als het gaat om het invullen van sociale rendement. Maar dit heeft wel consequenties. Een 

voorbeeld is het hoofdveld van VV Heino. Intensiever gebruik van het kunstgrasveld door BSO en grotere 

aantrekkingskracht op de jeugd in Heino heeft als gevolg dat het kunstgrasveld sneller aan vervanging toe is.  

Vraag: Kan bij de aanbesteding van de kunstgrasvelden  voor voetbalverenigingen in Raalte ook het hoofdveld 

van VV Heino worden meegenomen, zodat het eerder vervangen kan worden?  

Een ander probleem bij voetbalverenigingen en de Tippe is het onderhoud van het groen rond de sportvelden. 

We hebben gehoord dat het hen steeds meer moeite kost om hiervoor vrijwilligers te vinden. GemeenteBelangen 

vraagt het College om het groenonderhoud rondom de sportvelden, welk was opgenomen in de 

bezuinigingsronde sport 2014-2018, terug te draaien. 
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Kwaliteit van de Leefomgeving. 

Voor GemeenteBelangen is de kwaliteit van de leefomgeving van onze inwoners één van de belangrijkste 

aandachtspunten. We vinden dat er voldoende ruimte moet zijn voor natuur, recreatie, toerisme en economische 

ontwikkelingen. We moeten ons buitengebied op een slimme manier inrichten zodat agrariërs en ondernemers op 

een constructieve wijze naast elkaar kunnen wonen en werken. Zo bouwen we aan een mooie leefomgeving die 

voor iedereen kansen biedt. Hondenpoep en zwerfvuil zijn de grootste ergernissen, daarnaast zorgt ook de 

eikenprocessierups voor veel irritatie. GemeenteBelangen zet daarom in op preventie en intensieve bestrijding. 

Wij zijn van mening dat hiervoor meer middelen beschikbaar moeten worden gesteld. 

 

Sociaal Domein. 

GemeenteBelangen vindt het belangrijk om mensen vanuit beschutte werkplekken zoveel mogelijk te plaatsen 

bij reguliere werkgevers. Zo komen deze mensen op volwaardige arbeidsplekken, goed voor hun eigenwaarde en 

portemonnee. Ze dienen wel op een passende plek te zitten, zodat ze zich ook kunnen doorontwikkelen. 

GemeenteBelangen is blij met de integrale aanpak, waardoor ondersteuning op het gebied van zorg, jeugd, werk 

en inkomen gecombineerd wordt. Echter, er dient wel een goede regievoering te zijn, zodat niet iedereen op 

elkaar zit te wachten ten koste van de cliënt. Al jaren vraagt GemeenteBelangen aandacht voor laaggeletterdheid 

en mensen met een taalachterstand. Automatisering en digitalisering nemen meer en meer toe. Ondanks hun 

beperking moeten mensen mee kunnen blijven doen in de samenleving. Zo mogen niet in een isolement terecht 

komen.  

 

Werk en Inkomen. 

GemeenteBelangen is tevreden over het nieuwe minimabeleid, zoals dat recentelijk is vastgesteld. Wel baart het 

ons zorgen dat het bijstandsvolume op hetzelfde niveau is als vorig jaar, terwijl de economie aantrekt en er een 

krapte op de arbeidsmarkt bestaat. Je zou verwachten dat met de ontwikkelingen van de economie er een afname 

zichtbaar is van het aantal uitkeringsgerechtigden. Vraag: Kan de wethouder aangeven hoe hij het aantal 

bijstandsgerechtigden wil terugdringen?  

Mensen in de minima hebben weinig te besteden. Als ze vanuit een baan met een laag salaris of uitkering werk 

willen aanvaarden en hiervoor arbeidskosten moeten maken, moet het niet zo zijn dat ze dit dan geld gaat kosten! 

Daarom komt GemeenteBelangen met een motie. 

 

Economie. 

Het draagvlak van de gemeente bij ondernemend Raalte is sterk verbeterd, maar we zijn er nog lang niet. 

GemeenteBelangen acht het noodzakelijk om de samenwerking verder te versterken. We zijn daarom blij met de 

komst van het Bedrijvenregister Raalte en roepen alle ondernemers op deze te vullen, zodat ze meer  zichtbaar 

zijn voor onze gemeentelijke inkopers. Daarnaast zijn we tevreden met het Programma Samen Anders Bouwen. 

Met Salland Marketing en Salland Kompas wordt voortdurend gewerkt aan een betere positionering van het 

merk Salland. 

GemeenteBelangen maakt zich zorgen over de toenemende vraag naar industrieterreinen, zoals in Heino, en de 

stijgende vraag naar voldoende en passend geschoolde arbeidskrachten.  Er dient voldoende ruimte te zijn voor 

lokale ondernemers om uit te breiden en we zullen volop moeten inzetten op het vinden en vasthouden van 

benodigde arbeidskrachten in een markt die steeds andere eisen stelt. Met het aansluiten bij de Human Capital 

Agenda van de regio Zwolle laat Raalte zien dat probleem serieus te nemen. Vraag: Kan de wethouder aangeven 

welke kansen en mogelijkheden er voor Raalter inwoners zijn als het gaat om de Human Capital Agenda?  

We vinden het erg belangrijk dat het centrum van Raalte aantrekkelijk en bereikbaar blijft voor onze inwoners en 

een aantrekkingskracht uitoefent op ondernemers om zich te vestigen. Het in 2017 vervaardigde Inspiratieboek 

staat vol leuke ideeën. Vraag: Wat zijn de vervolgstappen om het centrum aantrekkelijker te maken en de 

toenemende leegstand tegen te gaan? 

 

Bereikbaarheid en mobiliteit. 

GemeenteBelangen blijft zich inzetten voor een verbetering van de verkeersveiligheid, hoogwaardige 

fietsvoorzieningen, goede toegankelijkheid van het openbaar vervoer en een goede en veilige doorstroming van 

de N35. We willen de grootste knelpunten uit de Verkeersagenda aanpakken. Het gebruik van de fiets moet 

worden gestimuleerd. De fietsbereikbaarheid moet worden verbeterd, stallingsmogelijkheden en laadpunten voor 

elektrische fietsen moeten worden gecreëerd. Het openbaar vervoer dient te worden gestimuleerd door 

voldoende overstapmogelijkheden, mogelijk een transferium aan de noordzijde van het station te Raalte en de 

aanleg van voldoende stallingsmogelijkheden bij haltes. Tenslotte blijft GemeenteBelangen zich sterk maken 

voor een veilige verkeersoplossing voor de inwoners van Mariënheem. Vraag: Hoe ver is het College met het 

instellen van een werkgroep die met de Verkeersagenda aan de slag gaat! 
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Milieu en Duurzaamheid. 

Extreme hitte en droogte, wateroverlast door extreme hoosbuien, natuurgeweld door extreme stormen, schade 

aan auto´s en huizen door extreme hagelbuien, dit staat ons de komende jaren te wachten, als we nu geen 

maatregelen nemen. De aarde geeft ons een duidelijk signaal. Gemeentebelangen is van mening dat we deze 

signalen niet kunnen en mogen negeren. Wij zijn slechts de rentmeesters van deze wereld. We moeten nu 

verduurzamen, minder CO2 uitstoten en minder fossiele brandstoffen gebruiken. Meer inzetten op zonnepanelen, 

windmolens, biovergisting en aardwarmte. Energiebesparing en eigen of coöperatieve energieopwekking zijn 

daarbij belangrijke sleutelwoorden. Gelukkig hoeven we dat niet alleen te doen. Samen met onze inwoners en 

het bedrijfsleven werken we toe naar een duurzame, gasloze en klimaatneutrale gemeente. Samen kunnen we de 

uitdaging aan. Het ontwikkelen en vaststellen van richtlijnen voor zonneparken ziet GemeenteBelangen dan ook 

als een eerste stap in de goede richting.  Tot slot, willen we het College oproepen om aan de slag te gaan met 

wijkplannen voor het verduurzamen van de woningen. Zet straat/ en wijkambassadeurs in om dat proces te 

versnellen. De VNG heeft heeft recentelijk een drietal verordeningen gepubliceerd, waarin duurzaamheidsdoelen 

zijn verwerkt. Vraag: Komt het College binnenkort met voorstellen om ook in Raalte duurzaamheidsdoelen in 

verordeningen op te nemen? 

 

Financiën. 

GemeenteBelangen kijkt graag vooruit. Ook op financieel gebied willen we dat het College in de huidige 

raadsperiode zo veel mogelijk inzet op de volgende uitgangspunten: een sluitende begroting en meerjarenraming, 

positieve kengetallen die de financiële weerbaarheid en wendbaarheid versterken, het enkel toepassen van de 

inflatiecorrectie en het verantwoord inzetten van de reserves om de kosten voor onze inwoners zo laag mogelijk 

te houden. De Kaderbrief zien we als een belangrijk instrument voor de gemeenteraad om aan financiële 

knoppen te draaien.  In de kaderbrief zijn de uitkomsten van de Zomernota en de meicirculaire van het Rijk 

verwerkt, voorstellen nieuw beleid van het College en de gemeenteraad opgenomen, wordt een aanzet gegeven 

voor een prioritering en inhoudelijke uitwerking van de thema´s uit het Raolter Akkoord, en tot slot kunnen ook 

zogeheten externe offertes van maatschappelijke organisaties een plek krijgen. De stelpost Nieuw Beleid wordt 

voortaan gebruikt door de gemeenteraad als structureel dekkingsmiddel. Wellicht is het ook verstandig om een 

meerjaren investeringsprogramma onderdeel van de Kaderbrief te laten zijn. 

 

Tot zover. 


